

**O‘QUV ADABIYOTINING
NASHR RUXSATNOMASI**

Samarqand davlat chet tillar institutining
2026 yil "11" iyundagi "165" - sonli buyrug‘iga asosan

SamDCHTI “Ingliz tili o‘qitish metodikasi” kafedrası v.b dotsenti M. I. Absamadova
tomonidan

60230100 – Filologiya va tillarni o‘qitish (tillar bo‘yicha) mutaxassisligi talabalari
uchun tavsiya etilgan

“Comparative typology”

nomli o‘quv qo‘llanmasiga

O‘zbekiston Respublikasi Vazirlar Mahkamasi tomonidan litsenziya berilgan
nashriyotlarda nashr etishga ruxsat berildi.

Rektor

B.A.Xolikov

Ro‘yxatga olish raqami
№ 165 / 10

1. Mualliflar	SamDCHTI “Ingliz tili o‘qitish metodikasi” kafedrası v.b dotsenti M.I.Absamadova M.I.Absamadova - Associate professor of the Department of English language teaching methodology at SamSIFL М.И. Абсамадова — и т. д. доцент кафедры методики преподавания английского языка в СамГИИЯ,
2. O‘quv adabiyoti nomi:	“Qiyosiy tipologiya ”/ “Сравнительная типология ”/ “Comparative typology”
3. O‘quv adabiyoti turi:	O‘quv qo‘llanma / Учебное пособие / Study guide
4. Annotatsiya	Mazkur o‘quv qo‘llanma oliy ta’lim muassasalarida o‘qitiladigan qiyosiy tipologiya faniga mo‘ljallangan bo‘lib, talabalarda turli tillarning tuzilishi va tizimini qiyosiy o‘rganish, tahlil qilish hamda ilmiy xulosa chiqarish ko‘nikmalarini shakllantirishga xizmat qiladi. Qo‘llanmada qiyosiy tipologiyaning nazariy asoslari, zamonaviy lingvistik yondashuvlar, tillarni tipologik tasniflash prinsiplari, fonetik, morfologik va sintaktik birliklarni qiyosiy tahlil qilish usullari yoritilgan. Shuningdek, unda til universallari, agglutinatив va flektiv tillar xususiyatlari hamda qiyosiy tahlilning tarjima va til o‘qitishdagi ahamiyati keng bayon etilgan. O‘quv qo‘llanmaga mavzular bo‘yicha nazariy ma’lumotlar, amaliy topshiriqlar, mustaqil ishlash uchun tavsiyalar, nazorat savollari va test topshiriqlari kiritilgan. Mazkur qo‘llanma talabalar bilimini mustahkamlash, ularning tanqidiy va analitik fikrlashini rivojlantirish hamda kasbiy kompetensiyalarini shakllantirishga yordam beradi. 60230100 – filologiya va tillarni o‘qitish, 5111400 – xorijiy til va adabiyoti (tillar bo‘yicha), 5120200 – tarjima nazariyasi va amaliyoti bakalavriat ta’lim yo‘nalishlari uchun “Qiyosiy tipologiya” fanidan o‘quv qo‘llanma sifatida tavsiya etiladi.
Аннотация	Данное учебное пособие предназначено для дисциплины «Сравнительная типология», преподаваемой в высших образовательных учреждениях, и направлено на формирование у студентов навыков сравнительного изучения структуры и системы различных языков, их анализа, а также умения делать научные выводы. В пособии освещены теоретические основы сравнительной типологии, современные лингвистические подходы, принципы типологической классификации языков, а также методы сравнительного анализа фонетических, морфологических и синтаксических единиц. Кроме того, подробно рассматриваются языковые универсалии, особенности агглютинативных и флективных языков, а также значение сравнительного анализа в переводе и преподавании языков. Учебное пособие включает теоретические материалы по темам, практические задания, рекомендации для самостоятельной работы, контрольные вопросы и тестовые задания. Данное пособие способствует закреплению знаний студентов, развитию их критического и аналитического мышления, а также формированию профессиональных компетенций. 60230100 – Филология и преподавание языков, 5111400 – Иностранный язык и литература (по языкам), 5120200 – Теория и практика перевода рекомендован в качестве учебника для бакалавриата по направлению “Сравнительная типология”.

Abstract	This textbook is intended for the subject of comparative typology taught in higher education institutions and serves to develop students' skills in comparative study, analysis, and drawing scientific conclusions of the structure and system of different languages. The textbook covers the theoretical foundations of comparative typology, modern linguistic approaches, principles of typological classification of languages, methods of comparative analysis of phonetic, morphological, and syntactic units. It also extensively describes language universals, the characteristics of agglutinative and inflectional languages, and the importance of comparative analysis in translation and language teaching. The textbook includes theoretical information on the topics, practical assignments, recommendations for independent work, control questions, and test tasks. This textbook helps to consolidate students' knowledge, develop their critical and analytical thinking, and form professional competencies. 60230100 - Philology and language teaching, 5111400 - Foreign language and literature, 5120200 - Theory and practice in the translation recommended in the textbook for the bachelor's degree program "Comparative typology".
-----------------	--